
Vad	vill	ni	få	svar	på	angående	röntgen	och	avläsning	av	hö6leder?		
	

Maila	era	förslag	senast	13	januari	2ll	avel.ansv@labradorklubben.se	
	

I	enlighet	med	beslut	fa1at	på	Kennelfullmäk7ge	2023	har	SKK	bildat	en	arbetsgrupp	för	HD-
frågor	bestående	av	representanter	för	Svenska	Kennelklubben,	Svenska	Brukshundklubben,	
Svenska	Schnauzer	Pinscherklubben,	Svenska	Spaniel-	och	Retrieverklubben	och	Svenska	
Stövarklubben.	De	i	arbetsgruppen	ingående	organisa7onerna	har	utse9	sina	respek7ve	
representanter.	Lena	Widebeck	representerar	SSRK.	

	Arbetsgruppens	uppdrag	är	a/	utreda	och	samråda	kring	rasklubbarnas	önskemål	i	den	
mo#on	angående	röntgenavläsningen	som	beslutades	om	vid	Kennelfullmäk#ge	2021	(§	43).	

	SSRK:s	önskemål		
De	flesta	av	SSRK:s	önskemål	från	2021	har	SKK	redan	9llgodose<,	exempelvis	a<	registrera	
resultat	på	båda	hö*lederna	och	inte	enbart	den	sämre.		

SSRK	vill	framåt	se	e0	kvalitetssäkrat	och	6llförlitligt	system	för	avelsvärdering	av	hö<leder	i	
hela	kedjan;	från	röntgen	på	klinik,	4ll	avläsning	på	SKK,	registrering	i	databasen	och	
användning	i	avelsvärderingen.	

	Idag	finns	e*	misstroende	bland	många	uppfödare	kring	hur	avläsningen	av	hö;erna	
fungerar.	En	bidragande	orsak	1ll	misstroendet	är	a6	andelen	hö9er	avlästa	med	A	har	
minskat	och	andelen	hö0er	avlästa	med	C	har	ökat	i	många	raser.	För	a!	uppfödarna	ska	
återfå	förtroendet	vill	SSRK	se	en	bä4re	transparens	och	mer	informa,on	kring	
nedanstående	punkter.	

•	hur	avläsningen	sker	och	hö2er	bedöms	

•	hur	avläsningen	kalibreras	mellan	avläsare	i	Sverige	

•	hur	avläsningen	kalibreras	med	avläsare	i	övriga	Norden	

•	hur	överklagan	sker	och	avläsning	görs	i	Nordiska	panelen		

•	hur	samordning	görs	inom	FCI	

	Första	mötet	i	HD	gruppen	
I	november	hölls	det	första	samrådsmötet	på	SKK	där	klubbarna	fick	framföra	sina	önskemål.	
Det	resulterade	i	en	rad	åtgärder	som	arbetsgruppen	nu	ska	jobba	vidare	med.	En	konkret	
uppgi%	är	a*	tydligt	formulera	vilka	frågor	som	rasklubbarnas	uppfödare	önskar	få	svar	på	
när	det	gäller	hö,ledsröntgen	och	avläsning	samt	hur	informa6onen	ska	presenteras.	

Frågor	om	röntgen	och	avläsning	av	hö.leder		
Här	behöver	vi	hjälp	från	er	i	rasklubbarna.	Nu	har	uppfödare	möjlighet	a;	få	svar	på	sina	
olika	frågor	om	HD	och	avläsningsru5nerna.	Så	ta	chansen	och	be	era	uppfödare	skicka	de	
frågeställningar	de	vill	få	belysta	och	gärna	också	hur	de	vill	bli	informerade.	Är	ar6klar,	
föredrag	eller	kanske	digitala	möten	e0	bra	sä0	a0	sprida	informa5on?	


